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Viktiga händelser under det första halvåret 2018 

 

Kommunfullmäktige 

 

- Kommunfullmäktige beslutade om kommunal borgen till den Ekonomiska föreningen 

TF Skolbyggnad för lån avseende köp av mark och uppförande av förskola på 

Tranholmen. 

- Kommunfullmäktige godkände avtal om exploatering med överlåtelse av mark inom 

Kv. Ginnungagap. 

- Kommunfullmäktige antog reviderad mål- och styrmodell utifrån den nya visionen 

beslutad i september 2017. 

- Kommunfullmäktige gav kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en strukturplan för 

centrala Danderyd, dels det långa alternativet, dels för nollalternativet. 

Kommunstyrelsen fick samtidigt i uppdrag att ta fram en projektplan för arbetet med 

strukturplanen. 

- Kommunfullmäktige godkände reviderad drifts- och investeringsbudget för 2018. 

Samtidigt godkändes omfördelning av fastighetsnämndens ram för 

verksamhetsanpassningar till projektet ombyggnad av Vasaskolans kök med 4 mnkr.  

- Kommunfullmäktige beslutade om försäljning av del av fastigheten Ginnungagap 2 

för uppförande av vård- och omsorgsboende. 

- Kommunfullmäktige beslutade om en ny lokalförsörjningsprocess. 

- Kommunfullmäktige beslutade godkänna köpeavtal gällande skogsfastigheten 

Danderyd 2:22 med Sveaskog Förvaltnings AB. 

- Kommunfullmäktige godkände genomförandeavtal mellan kommunen och 

Stockholms Läns Landsting angående planskild korsning vid Portvägen i Enebyberg. 

- Kommunfullmäktige beslutade om ny policy informationssäkerhet och dataskydd. 

- Kommunfullmäktige gav kommunstyrelsen i uppdrag att ta fram en översiktsplan för 

Danderyds kommun. 

- Kommunfullmäktige beslutade att godkänna aktieöverlåtelseavtal mellan kommunen 

och Wåhlin Invest Ab avseende samtliga aktier i Studievägen fastighets AB, 

innehållande fastigheterna Skolan 12 och Danarö 6. 

- Kommunfullmäktige beslutade att godkänna förslag till ny reglementen att gälla för 

samtliga nämnder från och med 1 juli 2018. 
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Kommunstyrelsen 

- Kommunstyrelsen beslutade att godkänna förslag till nyttjanderättsavtal för 

markområde för tennisbanor med föreningen Ranängens tennisbanor. 

- Kommunstyrelsen beslutade att verksamheten med grannsamverkansbil ska fortsätta 

under 2018–2019. 

- Kommunstyrelsen godkände förslag till exploateringsavtal mellan kommunen och 

Trappvägen Fastighet Ekonomisk förening avseende genomförande av detaljplan för 

Ståthållaren 4. 

- Kommunstyrelsen godkände förslag till markregleringsavtal gällande fastigheterna 

Ägir 1 och Djursholm 2:421. 

- Kommunstyrelsen beslutade att återkalla sitt beslut om att ge byggnadsnämnden i 

uppdrag att ta fram ett förslag till detaljplan för Östra Enebytorg. 

- Kommunfullmäktige beslutade att förvärva skogsfastigheten Danderyds 2:22 

omfattande 57 ha av Sveaskog Förvaltnings AB. 

 

Produktionsutskottet 

- Den egna regin har idag ett stort överskott på platser på ett flertal förskolor. Aktuella 

befolknings- och nybyggnadsprognoser visar inga tendenser till att efterfrågan på 

platser kommer att öka. I några kommundelar, framförallt i Djursholm, är det ett stort 

överskott. Detta har pågått under flera år och trots tidigare nedläggningar av några 

förskolor kvarstår överskottet. Utbildningsnämnden har gett Bildnings- och 

omsorgsförvaltningen i uppdrag att göra en genomlysning av kapaciteten i de olika 

kommundelarna samt komma med förslag på åtgärder. Ärendet kommer att tas upp i 

utbildningsnämnden i november 2018. 

- Under läsåret 2018/19 kommer alla skolor och förskolor att upprätta 

verksamhetsplaner i Stratsys. Verksamhetsplanerna bygger på kommunens 

strategiområden samt utbildningsnämndens inriktningsmål. Måluppfyllelsen kommer 

att följas upp löpande som en del i förskolornas systematiska kvalitetsarbete. 

- Kvalitetsredovisningarna för läsåret 2017/2018 kommer att följas upp under oktober 

av förvaltningen genom kvalitesdialoger med förskolecheferna. 

- Förskolorna har välkomnat många nyanlända barn under året. Det ställer höga krav på 

förskolorna att anpassa verksamheten till alla barn då de nyanlända barnen och deras 

familjer behöver mycket stöd och hjälp inledningsvis. 

- Förslag till reviderad läroplan för förskolan. 23 mars 2018 redovisade Skolverket sitt 

uppdrag om att göra en översyn av förordningen (SKOLFS 1998:6) om läroplan för 

förskolan. När den nya planen är beslutad kommer ledningsgruppen för förskolorna 

arbeta med att lägga en planering för hur läroplanen ska implementeras i alla 

verksamheter. 

- Vid inledningen av läsåret 2018/2019 kommer fokus att läggas på att utveckla 

förskolechefernas pedagogiska ledarskap med syfte att höja kvalitén i verksamheterna. 

Starten sker vid förskolechefernas planeringsdagar i september. 

- För att marknadsföra kommunen som en attraktiv arbetsgivare kommer förvaltningen 

under hösten att anordna träffar för kommunens studenter inom VFU 
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(verksamhetsförlagd utbildning). 

- Ett förebyggande arbete mot kränkande behandling och diskriminering pågår bland 

annat genom fortbildning för all personal på förskolorna som ger fördjupad kunskap 

om till exempel anmälningsplikten. 

- Handlingsplan för barnens övergång mellan förskola och skola: I september påbörjas 

ett arbete, tillsammans med skolledningar och förskolechefer, med att ta fram en 

handlingsplan med gemensamma rutiner för övergången mellan förskola och skola. 

Syftet med handlingsplanen är att bidra till det livslånga lärandet genom att säkerställa 

en bra övergång mellan förskolans och skolans verksamheter. 

- Samverkan förskola och Bibliotek: i juni inledde förskolan och biblioteken ett 

samarbete med syfte att öka barnens intresse för böcker och läsning. En ansvarig 

kontaktperson kommer att utses på respektive förskola. Verksamhetscheferna för 

förskola och kultur/bibliotek är ytterst ansvariga för samarbetet. 

- Gemensam krisplan förskola: Under augusti/september implementerar alla förskolor 

den nya gemensamma krisplanen som har arbetats fram i ledningsgruppen för 

förskolorna. Personalavdelningen har tittat igenom materialet och även bidragit med 

några delar. 

- Ett flertal förskolor har under våren tagit emot personer som ges möjlighet att komma 

ut i arbetslivet genom "extratjänster" Dessa tjänster är en arbetsmarknadspolitisk 

insats där arbetsförmedlingen står för beslut om insatsen och därmed godkänner att 

individen får insatsen samt även står för ersättning till kommunen. Respektive chef 

ansöker om extratjänster till arbetscoach på socialkontoret. 

- Tre skolor har blivit antagna till den nationella 

kompetensutvecklingsinsatsen Specialpedagogik för lärande för att öka kompetensen 

på skolorna gällande elever i behov av särskilt stöd. En skola har blivit antagen till att 

delta i kompetensutvecklingsinsatsen Läslyftet. 

- Under hösten kommer ca 30 matematik och tekniklärare från Mörbyskolan, 

Fribergaskolan och Danderyds gymnasium fortbilda sig genom att läsa 7,5 

högskolepoäng i programmering i enlighet med de nya skrivningarna i 

styrdokumenten som gäller from 1 juli 2018. Kursen kommer hållas av Gävle 

högskola på Danderyds gymnasium. 

- Danderyds gymnasium har blivit godkänd av Skolverket, som första skola i 

Sverige, att bedriva NIU utbildning (Nationell idrottsutbildning) i Padeltennis. 

- Förvaltningen har sökt och fått beviljat statsbidrag för att kunna erbjuda simskola för 

alla elever i förskoleklass under höstterminen. 

- Vidare kommer förvaltningen att rekvirera det nya statsbidraget för att öka 

likvärdighet och kunskapsutveckling i grundskolan. En plan för insatser tas fram i 

samarbete med skolorna och förankras med de fackliga organisationerna. Identifierade 

områden är elevhälsa, systematiskt kvalitetsarbete, språkutvecklande arbetssätt, 

kompetensutveckling för personal i förskoleklass samt digitalisering. 

- För att marknadsföra kommunen som en attraktiv arbetsgivare kommer förvaltningen 

under hösten att anordna träffar för kommunens VFU studenter. 

- Förvaltningen har startat igång ett utvecklingsprojekt gällande framtagande av 

en Barn- och elevhälsoplan för varje skola. 

- Ett arbete med att genomföra en nulägesanalys gällande mottagning och kartläggning 
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av nyanlända elever på skolorna har påbörjats. Analysen kommer att resultera i en 

utvecklingsplan under senare delen av året. Under hösten kommer nya rutiner att 

användas gällande modersmålsundervisning och studiehandledning för att bättre 

kvalitetssäkra utbildningen. Vidare kommer förvaltningen att satsa på 

kompetensutveckling av lärare och annan personal på skolorna när det gäller 

mottagandet av nyanlända, kartläggning och uppföljning av elevernas kunskaper och 

språkutvecklande arbetssätt. 

- Under våren har en del skolorna tillsammans med socialtjänsten deltagit i en 

traumautbildning som BRIS har anordnat i syfte att bättre möta elever som kommer 

till kommunen med traumatiska upplevelser. 

- Under läsåret 2018/19 kommer alla skolor och förskolor att upprätta 

verksamhetsplaner i Stratsys. Verksamhetsplanerna bygger på kommunens 

strategiområden samt utbildningsnämndens inriktningsmål. Kvalitetsredovisningarna 

för läsåret 2017/2018 kommer att följas upp under oktober av förvaltningen genom 

kvalitesdialoger med skolledningarna. 

- Förvaltningen gör även en utredning av särkoleverksamheten och våra särskilda 

undervisningsgrupper som finns i kommunen. 

- Förvaltningen ingår i ett nätverk med flera nordostkommuner i syfte att ta fram bättre 

rutiner och arbetssätt för att förebygga att kränkningar och diskriminering 

förekommer. 

- Danderyds gymnasium kommer under hösten ingå i ett projekt "Danderyd lyssnar". 

Projektet syftar till att lyssna till ungdomars berättelser utifrån resultaten 

på Stockholmsenkäten. Stockholmsenkäten undersöker ungdomars alkohol-, drog- och 

tobaksvanor i år 2 på gymnasiet. Projektet drivs på uppdrag av Kultur- och 

fritidsnämnden.  Enkäten innehåller även frågor om elevers hälsa och mående. 

Ungdomar kommer att redovisa projektet för föräldrar och elever på högstadieskolor. 

- Kvalitetsgranskningar 

Skolinspektionen har gjort kvalitetsgranskningar på flera skolor under årets första 

månader. Skolinspektionen har granskat spetsutbildningen på Danderyds gymnasium, 

skolbibliotekets verksamhet på Kyrkskolan och huvudmannens styrning av Danderyds 

gymnasium. Under hösten kommer Fribergaskolans musikundervisning att granskas. 

- Skolinspektionsanmälningar. Flera vårdnadshavare har anmält skolorna under våren, 

för att elever inte får det särskilda stöd som de har rätt till, samt att elever har varit 

utsatt för kränkande behandling och där vårdnadshavare inte anser att skolorna har 

agerat tillräckligt. Förvaltningen har besvarat dessa anmälningar tillsammans med 

skolorna och alla ärenden utom ett är nedlagda. Ett av ärendena pågår och svar ska 

lämnas i september.   

- Statligt finansierade extratjänster. Flera skolor har under våren tagit emot personer 

som ges möjlighet att komma ut i arbetslivet genom "extratjänster" Dessa tjänster är 

en arbetsmarknadspolitisk insats där arbetsförmedlingen står för beslut om insatsen 

och därmed godkänner att individen får insatsen samt även står för ersättning till 

kommunen. Respektive chef ansöker om extratjänster till arbetscoach på 

socialkontoret. 

- Minskat elevantal i Djursholm 

Elevantalet till förskoleklassen främst inom Djursholm är färre elever än de som avgår 

i årskurs 3 och årskurs sex. Detta gör att framförallt Vasaskolan under de kommande 



  BILAGA 1.1 
 

åren måste anpassas till det lägre antalet elever.  Det kommer också att påverka 

Ekebyskolan och Svalnässkolan som dock just nu kan fyllas på med nyanlända elever. 

- Fastigheter På flera av skolorna pågår omfattande renoveringar. 

- Beläggning inom vård- och omsorgsboenden. Under våren har kön till somatikplatser 

(för personer med kroppsliga symptom utan demensdiagnos) återigen försvunnit, 

vilket riskerar att innebära ”tomplatser” för egenregin. Detta påverkar ekonomin 

negativt för vård- och omsorgsboendet då intäkterna sjunker samtidigt som de fasta 

kostnaderna är oförändrade. Det råder fortfarande kö till platserna för personer med 

demensdiagnos. 

- Egenregin har gjort en förfrågan till socialkontoret om att ombilda somatikplatser till 

platser för personer med demensdiagnos på ett av vård- och omsorgsboenden. 

- Avvikelsehantering i verksamhetssystemet Treserva. Under maj månad startade ett 

pilotprojekt på ett av vård- och omsorgsboenden för att digitalisera 

avvikelsehanteringen genom att börja använda avvikelsehanteringen i 

verksamhetssystemet Treserva. Pilotprojektet har varit bemannat från den egna regin 

med verksamhetschefer, sjuksköterskor och från socialkontoret med systemförvaltare i 

Treserva och MAS (medicinsk ansvarig sjuksköterska i kommunen). Pilotprojektet har 

gått bra och omvårdnadspersonalen tycker att det är lätt att lägga in avvikelserna i 

systemet. Det medför också en säkrare hantering när det är digitalt och att 

pappershanteringen minskar. Fortsatt plan är att övriga verksamheter startar att lägga 

in Hälso- och sjukvårdsavvikelser och till december ska även avvikelser för SOL 

(socialtjänstlagen) kunna hanteras. 

- Nya rutiner efter arbetsmiljöverkets rapport. Arbetsmiljöverket har genomfört 

inspektioner av Hemtjänsten, Klingsta och Stocksundsgårdens vård-och 

omsorgsboenden. Utifrån rapporten från arbetsmiljöverket har chefsgruppen för vård- 

och omsorg i samarbete med personalavdelningen arbetat med att ta fram rutiner och 

arbetssätt för det systematiska arbetsmiljöarbetet. Rutinerna finns tillgängliga på 

intranätet. Inom hemtjänsten, som i rapporten fick andra nedslag, har en arbetsgrupp 

bestående av arbetsgivare, företagshälsovård och fackliga företrädare arbetat fram 

rutiner. 

- Statligt finansierade extratjänster. Inom verksamheterna för vård- och 

omsorg har flera anställt extratjänster och det fungerar bra. Extratjänsterna avlastar för 

omvårdnadspersonalen och frigör tid. 

 

Miljö- och hälsoskyddsnämnden 

- För att se över var bullerproblematiken är som störst i kommunen och vilken 

källa som påverkar mest har en bullerrapport tagits fram och presenterats i början av 

året. 

- Nämnden har påbörjat kontrollmätningar av Trafikförvaltningens beräknade värden, 

för att undersöka hur omfattande problematiken är med överskridandet av max-

värdena utefter Roslagsbanan.  

- Pågående uppdrag att inventera förorenad mark fortsätter och inventering genomförs 

nu av båtklubbar/hamnar, industrier med lösningsmedel samt branscherna skjutbana, 

träimpregnering och brandövningsplats. Komplettering av områdena avfallsupplag och 

handelsträdgårdar planeras. 
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- Ett seminarium med fokus kring vattenplanering, riktad till tjänstemän i 

kustkommunerna i länet, har arrangerats tillsammans med Vaxholms kommun. 

- För att öka kunskap och se över möjliga åtgärder kring mikroplaster med fokus kring 

konstgräsplaner har ett samordnat projekt påbörjats.  

- Samordning kring kraftledningsprojektet Citylink har fortgått och information om 

projektet har presenterats för kommunstyrelsen i maj. 

- Inför 2018 har det skett en förändring av kontrollmetodiken för livsmedelstillsynen. 

Tidigare kontrollerades verksamheterna utifrån fastställda kontrollområden, nu sker 

kontrollerna utifrån lagstiftningsområden. 

- Nämndens närarkiv har flyttats i samband med kontorets byte av lokaler. 

 

Byggnadsnämnden 

- Byggnadsnämnden beviljade bygglov för tre en-och tvåbostadshus samt för 

flerbostadshus på fastigheten Postiljonen 9, i Mörby Centrum. 

- Kartering av vägkanter, vägytor och byggnader i 3D är genomfört. 

- Kommunstyrelsen avbröt planarbetet för östra Eneby torg. 

- Byggnadsnämnden fattade beslut om att anta detaljplan för Ståthållaren 4. 

- Byggnadsnämnden fattade beslut om att tillstyrka detaljplan för en tennisanläggning 

inom fastigheten Djursholm 2:421. 

- Byggnadsnämnden fattade beslut om att anta detaljplan för Ägir 1 m.fl.  

- Miljö- och stadsbyggnadskontoret har flyttat till nya lokaler och nämndens närarkiv 

har därmed flyttats. 

 

VA- och Avfall 

- VA-verksamheten är förstärkt med två medarbetare. Det ger bättre förutsättningar att 

till exempel hantera långsiktig planering och VA-juridiska frågor. 

- Spillvattenmodellering. Det har skett en förfining av spillvattenmodelleringen i form 

av kapacitetsdata från pumpstationerna. 

- Kommunal insamling av fett från fettavskiljare. Under våren har upphandling av 

entreprenör för insamling av fett från fettavskiljare avslutats och insamlingen kommer 

att starta den 1 februari 2019. Fram tills dess kommer kommunikation med berörda 

fastighetsägare samt uppstartsarbete med entreprenören att ske. 

- Flytande återvinningscentral till Tranholmen. Under våren genomfördes ett 

insamlingstillfälle med flytande återvinningscentral från Tranholmen. Besöket var likt 

föregående år mycket uppskattat och båten fylldes snabbt med material till 

återvinning. Nästa insamlingstillfälle sker våren 2019. 

- Plockanalys visar på sämre sortering. SÖRAB har under våren genomfört en 

plockanalys på restavfall och matavfall från en- och flerfamiljshus i kommunen. Detta 

var den första gången som matavfallspåsen analyserades och den visade sig innehålla 

rätt material till 97,3 procent. I påsen för restavfall endast 30 

procent innehållet korrekt där största felkällan var förpackningar och matavfall. I 

påsen för restavfall fanns det även mer farligt avfall och elavfall än vid plockanalysen 
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2016 men glädjande nog hade mängden matavfall i restavfallspåsen från flerfamiljshus 

minskat. 

- Ökat fokus matavfall verksamheter. Under våren har avfallsverksamheten riktat extra 

fokus på att få fler verksamheter att sortera ut sitt matavfall. Med hjälp av en extra 

resurs som under två veckor kontaktade verksamheter och förklarade vilken nytta 

matavfallsinsamling gör för både miljö och ekonomi så har kommunen fått 10 nya 

sorterande abonnenter. 

- Återbruksdagen. Som ett led i arbetet med att minska avfallet och därmed uppmuntra 

till återbruk anordnades Återbruksdagen i maj. Invånare bjöds in för att lämna saker de 

inte längre behövde som sedan någon annan besökare kunde få för att återbruka. 

Dagen fick många och positiva besökare som många önskade att Återbruksdagen snart 

skulle arrangeras igen. 

 

Tekniska nämnden 

- Bullerskydd. Arbetet att sätta upp bullerskydd utmed E18 (Friberga-, Mörby- och 

Kyrkskolan) har påbörjats och väntas färdigställas till hösten 

- Beläggning. Fokus har lagts på beläggningsarbeten såsom potthålslagning, reparation 

av asfaltsskador, maskinbeläggning (totalt 44 000 kvm för halvåret), samt byte av 

gamla betäckningar i samband med nybeläggning. 

- Temapark Sätra äng. Tekniska nämnden tog i juni beslut om att genomföra Sätraängs 

temapark. 

- Våtmarksåtgärder. Tekniska kontoret ansökt och fått LONA-bidrag för 

kunskapsinsamling och utredning inför våtmarksåtgärder samt tillgänglighetsåtgärder i 

Naturreservat Ekebysjön. 

- Samsövikens kajupprustning. Samsövikenprojektet fortskrider och kajen väntas stå 

färdig i slutet av augusti. Etableringen kommer dock att vara kvar först till sommaren 

2019 på grund av tillkommande VA-upprustning längs sträckan. 

 

Fastighetsnämnden 

- Nöjd-kund-index 

- Under våren har kvalitetsmätning genomförts bland alla lokalhyresgäster i 

kommunens fastighetsbestånd. Tekniska kontoret får i huvudsak starka medelbetyg 

inom samtliga frågeområden och resultatet för Nöjd-kund-index (NKI) är 61. Vid den 

senaste mätningen 2016 var resultatet 56. Tekniska kontoret har därmed höjt sig med 

fem enheter, dock uppnåddes ej målet på 63. NKI är den parameter som mäter 

hyresgästernas totala nöjdhet och frågor ställs inom områdena; inflytande och 

lyhördhet, kundvård och personlig service, skötsel och underhåll samt felanmälan. 

- Avtal. Driftentreprenören för fastighetsskötsel har i samverkan med tekniska kontoret 

genomfört kvalitetshöjande åtgärder vilket återspeglas i NKI-undersökningens 

resultatförbättring. Under perioden har detta arbete fortsatt avseende ronderingar i 

fastigheterna och återkoppling av felanmälan. 

- Drift. Återflytt för verksamheterna i Djursholms slott är nu genomförd och utredningar 

och åtgärder för uppkomna problem med inomhusmiljön har slutförts. Dock kvarstår 

avslutande arbete med radonåtgärder. 
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- Bostäder för nyanlända. Byggproduktion har genomförts för modulbostäderna vid 

Båtsmanstorpet. Överlämning av bostäderna till socialkontoret och påbörjande av 

inflyttning planeras till sensommaren 2018. 

- Investeringsprojekt. På Mörbyskolan pågår återställning efter de fuktskador som 

identifierats i samband med investeringsprojektet. 

- Upphandling av totalentreprenör har genomförts för investeringsprojekten 

ombyggnation av Vasaskolans storkök och nyproduktion av bostadshus på 

Stockholmsvägen 40B. 

- Kommunfullmäktige har godkänt lokalförsörjningsprocessen och nu återstår arbete att 

implementera lokalförsörjningsprocessen. Processen tydliggör ansvaret för underlag 

och beslut. 

- Nya kontorslokaler i Mörby centrum 

- Miljö- och stadsbyggnadskontoret har under andra kvartalet flyttat till nya lokaler i 

Mörby centrum. 

 

Kultur- och fritidsnämnden 

- Kommunfullmäktige beslutade i juni att Danderyds kulturskola från och med 1 juli 

innevarande år skall föras över från produktionsutskottet till kultur- och 

fritidsnämnden. 

- Kommunfullmäktige beslutade i juni om nya reglementen för nämnderna vilket 

resulterar i att kultur- och fritidsnämnden inte längre är personalmyndighet för 

anställda inom utbildningsnämndens ansvarsområde. 

- Gynnsamt vinterväder med mycket snö och kyla i slutet av säsongen gav 

spontanidrotten goda förutsättningar med såväl skidspår som plogad is på Edsviken. 

- Den nyinrättade tjänsten som idrottsanläggningschef gör att förvaltningen nu har tid 

och kompetens för att driva arbetet med att få långsiktigt fungerande planer för 

underhåll och investeringar. Inventering pågår där resultatet kommer att påverka såväl 

årets investeringsprojekt som kommande budget och planperiod. 

- Ett antal så kallade granulatfällor har installerats på tre konstgräsplaner och en 

specialbyggd snöuppläggningsplats på Stockhagens IP har anlagts som ett första steg i 

miljöarbetet mot spridandet av mikroplaster. 

- Vid badplatsen vid Rösjön har det installerats ett funktionsanpassat bad, med en L-

formad ramp och en spänd väv ifrån hårdgjord yta för att kunna ta sig fram med 

rullstol. 

- Föreningsaktiviteterna fortsätter att öka. Positiva förändringar syns i såväl antalet 

gruppaktiviteter som deltagartillfällen. 

- Nytt boknings- och bidragssystem är inköpt och håller på att implementeras. 

- Drive in fotboll för nyanlända, tisdagar kl. 20.00 på Mörby bollplan i samarbete med 

IFK Stocksund och Socialkontoret. 

- Drive in fotboll för ungdomar 13–19 år under veckorna 26–32 på Enebybergs IP. 

- Sommarlovsaktiviteterna - Barn och unga i åldern 6 till 15 år har ett flertal roliga, 

soliga och härliga aktiviteter i Danderyd att se fram emot. Samtliga är gratis! 

sommarlovsaktiviteterna är ett samarbete mellan fritidsgårdarna, Danderyds kommun, 
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Djursholms indians, Djursholms tennisklubb, Enebybergs IF, Stage Academy och 

Kvarnparksbadet. Aktiviteterna sträcker sig från vecka 25 till och med vecka 33. 

- Fritidsgårdarna ingår i projekt "Framtid" som är ett samarbete mellan 16 kommuner i 

Stockholm. Projektets fokus är att stimulera ungdomars delaktighet och fritidsledarens 

innovativa förmåga för att finna framtidens ungdomsarrangemang och verksamhet. 

- Pavven TV, en ungdomsdriven Youtube kanal har startats upp! 

- Fritidsgårdarna har svårt att bemöta den ökade efterfrågan om informationsmöten om 

ungdomsläget i kommunen ifrån skolor och föräldrar. Detta är en ny utmaning för 

verksamheten. 

- En HBTQ grupp är uppstartad efter önskan ifrån ungdomarna -Gruppen är 

ambulerande på våra fritidsgårdar. 

- Projektet "Danderyd Lyssnar" är ett samarbetsprojekt med Stockholm STAD, 

föreningslivet, skolan, Mary Juusela, Film Capitol Stockholm, fritidsgårdarna och 

Ungt Fokus. Syfte med projektet vilar på primära tre ben! Syftet är att utveckla en ny 

metod som beskriver hur ungdomar kan bemötas och användas som kraft i 

ungdomsfrågor. Fokus ligger på att få Danderyds ungdomar att berätta hur de har det 

och hur de mår. Vi ger dem möjlighet att ge uttryck åt sina tankar i nya kulturella och 

kreativa former. Målet är att bidra till ökad dialog mellan våra målgrupper; ungdomar 

och föräldrar.  

- Ett trygghetsnätverk har skapats med regelbundna möten. Ingår gör BRÅ, polis, 

brandkår, socialtjänst, Mörby centrums och kommunens väktare samt fritidsfält. Den 

tidiga effekt som man ser är att information enkelt kan delas. 

- Under våren har Ungt Fokus tagit fram en kartläggning med fokus på ANDT, 

uppsökande och förebyggande samt samverkan. 

- Streamad film ”Viddla” har blivit en succé. 

- Biblioteket vid Träffpunkten har fått en uppfräschad inredning. 

- Bibliotekens tema för 2018 är Språk. Särskilda satsningar inom programverksamheten 

görs. 

- Tack vare budgetförutsättningar möjliggörs nu inköp av böcker på mångspråk. 

- Välkomstcentret vid Mörby bibliotek fortsätter att vara en succé. 

- Kulturskolan genomförde fyra föreställningar av den nya satsningen ”Tidsresan”, en 

kulturell resa genom tiden från antiken till nutid. 

- Workshop och föreställningar tillsammans med Stockholms blåsarensemble ”Pettson 

och Findus” nådde 1200 barn och föräldrar. Arrangerades i ett samarbete mellan 

kulturen och kulturskolan. 

- Projektet ”Danderyd lyssnar” startar med syfte att genom kulturella uttryck lyfta fram 

de frågeställningar som kommer fram genom ”Stockholmsenkäten” som belyser 

ungdomars livsstil och ANDT frågor. 

- Serien ”Musik på Djursholms slott” startade. 

- Fördjupat samarbete mellan kultur och kulturskolan möjliggörs i och med 

Kommunfullmäktiges beslut i juni att Danderyds kulturskola från och med 1 juli 

innevarande år skall föras över från produktionsutskottet till kultur- och 

fritidsnämnden. 
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- Nationaldagsfirandet vid Djursholms slott drog en rekordpublik i det fina vädret. 

- iPad-cafét på seniorcentrum fortsätter att vara välbesökt och intresset för deltagande är 

mycket stort. 

- Biblioteket i samarbete med seniorcentrum har berättat om e-böcker och hur man gör 

för att låna dessa. 

 

Utbildningsnämnden 

- Nämnden har antagit en ny tillsynsplan vilket innebär en bättre systematik och 

tydlighet i vad kommunen ska följa upp och hur det ska gå till. 

- Det minskande antalet elever till förskoleklass medförde att två skolor minskade sitt 

intag. Det gav som effekt att fler elever än vanligt fick inte sitt förstahandsval till 

förskoleklass och att ett antal elever inte fick något av sina tre val till förskoleklass. 

- På enheten för flerspråkighet finns från och med i mars en samordnare för att stärka 

kvalitén i utbildningen för nyanlända elever. Samordnaruppdraget på 20% finansieras 

av Skolverket och samordnarens roll är att stödja och representera huvudmannen i det 

lokala arbetet för nyanlända elever. 

- En nulägesanalys gällande mottagning och kartläggning av nyanlända elever på 

skolorna har påbörjats. 

- Från och med höstterminen 2018 får Danderyds elever i årskurs 7–9 med mer än 4 km 

till skolan SL-kort. 

- Under våren har en försöksomgång gällande extern rättning av nationella prov i åk 9 

genomförts i mindre skala. 

 

Socialnämnden 

- Osäkerheten är stor kring hur många ensamkommande barn som Danderyd kommer 

att ha ansvar för det kommande året. 2018-06-27 har kommunen ansvar för 

61ensamkommande barn. Vid årsskiftet var det 89 ensamkommande barn som 

kommunen ansvarade för. Osäkerheten är mycket stor om det kommer flera barn eller 

hur många som inte får uppehållstillstånd. Denna osäkerhet påverkar socialkontoret på 

många olika sätt såsom svårigheter att planera personalsituationen, bedöma hur många 

och vilken typ av boendeplatser som behövs. 

- En ny lag har trätt i kraft from 2018-06-01. Lagen innebär att alla nya placeringar av 

ensamkommande ungdomar efter det datumet måste göras i den egna kommunen. 

Undantagen ska användas mycket restriktivt. Lagen innebär stora utmaningar för 

socialkontoret att ordna individuellt anpassade boendelösningar samt att rekrytering av 

boendeplaster tar mycket tid då förhandlingar med varje boendekommun behöver 

göras. 

- Antalet inkomna anmälningar rörande oro för barn och unga ökar hela tiden samt även 

antalet inledda utredningar. 2014 inkom totalt 489 anmälningar och 160 utredningar 

inleddes. 2017 var ökningen stor då det inkom 861 anmälningar samt 278 utredningar 

genomfördes. Det innebär en ökning med 57 % på inkomna anmälningar samt inledda 

utredningar på tre år. Den utveckling som varit hittills under året ger indikationer på 

att siffrorna kommer vara liknande för 2018 som 2017. Till och med 2018-06-27 har 

det inkommit 448 anmälningar och 141 utredningar har inletts. Detta innebär en 
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fortsatt utmaning att göra ett gott arbete med hög rättssäkerhet samtidigt som 

arbetssituationen ska vara god så att alla socialsekreterare kan få den arbetsledning 

och det stöd de behöver. 

- Sedan 2016 har det varit en mycket kraftig ökning av placeringar av barn och unga. 

De akuta situationerna då det finns omedelbar fara för den unges hälsa och utveckling 

har också ökat. Under 2017 fattades sju beslut om att omedelbart omhänderta barn 

enligt 6 § LVU (2014 inget barn, 2015 fyra barn, 2016 tolv barn). Under 2018 har det 

hittills (2018-06-27) fattats sju sådana beslut. Ökningen innebär självklart ökade 

kostnader för placeringar men även ett mer komplext handläggningsarbete för 

socialsekreterarna. 

- Enligt lag är kommunen skyldig att ta emot anvisade nyanlända för bosättning i 

kommunen. 2018 ska kommunen ta emot 139 nyanlända Kommunen har under första 

halvåret tagit emot 72 nyanlända personer varav 34 var barn. Av de 72 var 37 personer 

kvotflyktingar, vilkas mottagande i kommunen, vanligtvis, kräver särskilda insatser. 

Socialkontorets vuxenavdelning har behov av att förstärka på personalsidan, främst 

när det gäller en flyktingpedagog för att kunna arbeta integrerande med 

kvotflyktingarna. Men också en socialsekreterare på försörjningsstöd för att möta ett 

ökat antal ansökningar. 

- Socialkontoret förväntas klara årets mottagande då kommunens tredje modulprojekt 

beräknas vara inflyttningsklart i mitten av juli. 

- Migrationsverket har 2018-04-24 uppgivit att Danderyds kommun enligt nuvarande 

prognos förväntas ta emot 0,91 % av det totala antalet personer som ska anvisas till 

Sveriges kommuner. För 2019 blir det cirka 85 personer och för 2020 cirka 100 

personer. Detta under förutsättning att det inte inträffar förändringar i Sveriges 

flyktingmottagande. Nämnas bör också att kommunen tog emot ett flertal 

ensamstående och då företrädesvis män, under 2016 och 2017. Flera av dessa väntar 

på att anhöriga ska komma till Sverige. Det saknas kunskap om hur många anhöriga 

som kommer att få uppehållstillstånd varför denna grupp inte finns representerad i 

socialkontorets prognos. För denna grupp finns sällan en egen boendelösning 

planerad. Kommunen behöver i de flesta av dessa fall gå in med tillfälliga 

boendelösningar. 

- Av prognos redovisad på Socialnämnden 2018-06-13 framgår att det inför 

mottagandet av nyanlända 2019 saknas bostäder för 8 - 14 personer. För mottagande 

2020 förväntas behovet av bostäder täckas av befintligt bestånd av lägenheter. 

- Detta förutsätter att arbetet med att förbereda nyanlända för att själva ta ansvar för sitt 

boende kan fortskrida som planerat samt att befintliga lägenheter därmed kan 

tomställas enligt den plan som ligger till grund för prognosen. 

- Kommunstyrelsen har beslutat att bostadsförsörjningen för nyanlända ska tillgodoses 

genom korttidskontrakt, genom uppförande av modulhus samt inköp av 

bostadsrättslägenheter för tillfällig uthyrning. Det finns i dagsläget behov av större 

bostäder för att kunna ta emot de större familjer som aviseras till kommunen. 

- Det finns ett stort behov av bostäder till personer med särskilda behov. Nya 

boendeformer såsom försökslägenheter efterfrågas. Det finns idag också en ökad 

efterfrågan på insatsen förtur till bostad. 

- Kostnaderna för försörjningsstöd har ökat radikalt. Ökningen gäller främst 

kompletterande ekonomiskt bistånd under hela etableringsperioden samt kostnader för 
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tillfälligt boende. Det är också ett ökat antal ensamkommande flyktingbarn i åldern 20 

år eller yngre, vars försörjning tillgodoses genom försörjningsstöd.  

- Efter upphandling planeras nu en verksamhetsövergång för kommunens särskilda 

boende för personer med psykisk funktionsnedsättning, Herrgårdsvägen och 

Vasavägen. Det är Attendo som övertar driften. 

- Nytt förfrågningsunderlag LOV Hemtjänst togs i nämnden 2018-03-07. 

- En fortsatt ökande kvalitet för kunden och ett fördjupat arbete utifrån en genomlysning 

av hemtjänsten i Danderyd kommer att påbörjas i augusti år 2018. Genomlysningen 

har anordnats tillsammans med beställare, utförare, politiker och 

intresseorganisationer. 

- Kundens möjlighet att jämföra utförare inom kundvalet har underlättats genom att ett 

verktyg för jämförelse av vård- och omsorgsboende lanserats på hemsidan. 

- Byggnation av ett nytt vård- och omsorgsboende samt ett korttidsboende för äldre i 

Danderyd är beslutat. Det beräknas vara klart för inflyttning år 2020 och platsen för 

boendet blir tomten Ginnungagap. För att möta behovet av korttidsboende innan dess 

har Danderyd deltagit i en ramavtalsupphandling genom STIC (SKL) samt förlängt 

vårt avtal med Silverpark i Täby. 

- Nu är det snart möjligt att ta emot fler personer med demenssjukdom på 

dagverksamheterna Oliven och Soltorpet. Tidigare fanns en grupp per vardag som nu 

omvandlas till en förmiddags- och en eftermiddagsgrupp som startar i september. 

- Stimulansmedel för ökad bemanning inom äldreomsorgen, har fördelat till samtliga 

verksamheter som ansökt om medel till att utveckla områden som t.ex. nutrition, 

aktiviteter, dokumentation, IBIC, kvalitetsregistret, värdegrundsarbete och palliativ 

vård. 

- Planering av gemensamt utvecklingsarbete för utskrivningsklara med anledning av den 

nya lagen om samverkan vid utskrivning från sluten hälso- och sjukvård har påbörjats 

med representanter från vårdcentraler, somatisk slutenvård, primärvårdsrehab och 

kommunen. 

- En hälsopedagog och coach har startat upp välbesökta aktiviteter på Kevinge. Några 

av aktiviteterna är gymnastik med balansträning och fikagrupp. Nytt är 

coachingsamtal och meditation. 

- Som ett led i att fördjupa kunskaper om bemötande av personer med demenssjukdom 

har biståndshandläggare tagit examen i en utbildning i regi av Sophiahemmets 

Högskola. Demenssamordnare/anhörigstödjare och biståndshandläggare utvecklar 

utifrån utbildningen arbetssätt för god samverkan runt kunden 

- Arbetet med digitalisering fortsätter och det finns redan nu möjlighet att ansöka om 

vård- och omsorgsboende, färdtjänst och LSS-insatser via e-tjänst. 

- Planering av ersättningslägenheter för serviceboende enligt LSS på Nora Torg har 

påbörjats, lägenheterna beräknas vara klara för inflyttning under 2019. 

- Ombyggnad av nya lokaler för LSS-boendet Lyckovägen påbörjas hösten 2018. 

Inflyttning i gruppbostaden beräknas ske under 2019. 

- Socialnämnden har fattat beslut om att rekvirera statsbidraget för 

habiliteringsersättning till brukare med daglig verksamhet enligt LSS 

- Försäkringskassans stramare bedömning av personers behov av assistansersättning 
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enligt socialförsäkringsbalken har inneburit ökade kostnader för kommunen. Det har 

inneburit att kommunen fått fler ansökningar.  

- De omfattande och komplexa behoven hos vissa barn, ungdomar och unga vuxna ökar 

och deras behov kan inte enbart lösas med LSS-insatser. LSS-handläggarna har haft 

fortsatt fokus på barnperspektivet och gått kurser i alternativa kommunikationssätt 

samt har utvecklat samarbetet med familjeavdelningen. 

- Anhörigstödet på avdelningen för äldre och LSS har varit arrangör och initiativtagare 

till en temadag ”Aktion psykisk hälsa” i samarbete med länssamordnare för 

anhörigstöd i Stockholms stad. 

- Arbetet med digitalisering fortsätter och det finns redan nu möjlighet att ansöka om 

vård- och omsorgsboende, färdtjänst och LSS-insatser via e-tjänst.  


